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res malament, perquè diu exactament el mateix que diu la 
Real Academia Española de la Lengua .

O li he dit també que aplicara el mètode Rivera. Perquè el 
seu líder espiritual, que els va abandonar, però vaja, era el 
seu líder espiritual, deia, ni més ni menys, quan se li pregun-
tava si el programa de Ciudadanos estaria disponible en 
català, eusquera i gallec, i algú li va dir: «I en valencià no?». 
Ell va riure i va repetir: «Estarà en català». I el senyor Mata va 
recuperar (veus) el vídeo fa ben poquet...

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories . . .

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

...Així que vostés mateixos es responen a vostés mateixos. 
(Veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Però, no només això... Si foren educats no estarien interrompent. 
(Veus. Aplaudiments) Si foren educats no estarien interrompent, 
totalment . El temps, president? (Veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor, no estan vostés en l’ús de la paraula...

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Seguiu, seguiu . (Veus)

Ja heu acabat?

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, per favor.

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Gràcies . . . (Veus) Gràcies per la vostra educació...

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories, no estan vostés en l’ús de la paraula .

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Moltes gràcies .

Mireu, continue dient que no només això, ni el mètode 
Marta Martín ni el mètode Rivera els serveix a vostés 
mateixos, són un partit molt coherent, sinó que supose que 
l’aproximació acadèmica tampoc l’avalen, no? Els parle de 
l’aproximació que fa l’Acadèmia Valenciana de la Llengua, 
en una aproximació crítica al Llibre dels fets, i ahí diu el que 
diu el llibre que vosté vol censurar. I dic censurar, sí, perquè 
abans he dit «pareix que tornem huit-cents anys enrere». És 
que, malauradament, la censura igual està més al dia del que 
pensàvem, la censura de llibres .

I, efectivament, vosté diu que s’ha d’educar sense coaccionar. 
La primera manera de no coaccionar és no censurar els llibres . 
I, precisament, no censurar els llibres és el que necessiten els 
nostres xiquets i xiquetes per a educar-se en llibertat.

I no només això, sinó complir la llei... (Veus) Complir la llei . . .

Continuen, és que es posen molt nerviosos, d’un tema de fa 
huit-cents anys. Jo no sé, ja podrien haver-se tranquil·litzat.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Per favor, senyories.

El senyor conseller d’Educació, Cultura i Esport:

Volen seguir? Gràcies .

Doncs deia que censurar llibres precisament és el camí 
contrari d’aquell partit que deia que venia a ser un partit 
liberal, per allò de la llibertat, un partit d’extremo centro que 
són clarament cada dia més.

I sobretot, per eixos xiquets i xiquetes que necessiten 
educar-se en llibertat, que no necessiten estar tancats en 
armaris i que s’ha de complir la legalitat, clar, i la complirem. 
Clar que anem a complir la legalitat. Per això els xiquets i les 
xiquetes necessiten i continuaran educant-se en diversitat i 
en diversitat afectivosexual.

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

L’il·lustre diputat Juan Carlos Caballero formularà la pregunta 
968, en nom del Grup Parlamentari Popular, a l’honorable 
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conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball.

Quan vosté vullga, senyoria.

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Señor conseller, hoy le pregunto por empleo juvenil.

España tiene la tasa de paro juvenil más alta de toda la 
Unión Europea y de la OCDE, y la Comunitat Valenciana 
está por encima de la media nacional, solo por debajo de 
Extremadura, de Canarias, de Baleares estamos nosotros . El 
gobierno de Ximo Puig envió cada día de septiembre a 50 
jóvenes valencianos al paro. Y claro, es que, señorías, no por 
ser conocido, deja de ser doloroso: gobiernos socialistas y 
comunistas, jóvenes parados y arruinados.

Señor conseller, cuando ustedes califican la evolución y los 
datos del paro como una evolución positiva, y hablan con 
satisfacción y optimismo, cuando solo el mes pasado, en 
septiembre, 1.478 jóvenes valencianos perdieron su empleo, 
¿a qué se refieren con todo eso? ¿Se están refiriendo a que 
la mitad de los jóvenes valencianos parados están en riesgo 
de pobreza y de exclusión social? ¿A que nueve de cada diez 
contratos de jóvenes son temporales? ¿A que seiscientos mil 
jóvenes valencianos no pueden emanciparse?

Señor conseller, ¿cuándo perdieron ustedes la empatía?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà el conseller des de l’escó.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

Senyor diputat . Els números estan molt enrevessats com els 
ha contat vosté. Però simplement vaig a dir-li que és evident, 
i vosté ho sap, que estem encara en la mateixa pandèmia 
sanitària, i eixa ha impactat greument en l’atur juvenil, però 
també en altres col·lectius vulnerables i a l’atur en general. 
Vosté és sabedor d’això .

I també ho sap que des del Consell hem treballat i estem 
treballant per fomentar la incorporació laboral dels joves 
mitjançant el disseny de polítiques i programes que impul-
sen les seues oportunitats laborals .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Acabarà de substanciar la pregunta l’il·lustre diputat .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Entendemos, señor conseller, que el problema aquí es que 
ustedes están completamente alejados de la realidad, 
porque los principales problemas de los jóvenes es justa-
mente encontrar un trabajo decente para poder emanciparse 
y poder formar su proyecto de vida. Pero, fíjese, ustedes 
están en todo lo demás, menos en eso, porque no ayudan a 
que la gente joven pueda encontrar un trabajo y las listas del 
paro juvenil crecen mes a mes con ustedes.

Y, fíjese, me he tomado la molestia en encontrar los últi-
mos contratos que ha adjudicado su conselleria, para ver un 
poco por dónde andaban sus políticas. Y ustedes se dedi-
can a contratar informes y estudios: contratación de un 
informe y estudio sobre las empresas socialmente respon-
sables y sostenibles en la Comunidad Valenciana, 14 .500 
euros. Contratación de un estudio e informe de perspectivas 
de futuro en el impacto de la movilidad sostenible vinculada 
al sector de la bicicleta, 13.000 euros. Informes y estudios 
sobre la perspectiva de futuro de la industria en el marco de 
la transformación del, cacareado, cambio modelo productivo 
económico valenciano, 18.000 euros. Informes y estudios 
sobre desigualdad en la brecha salarial y de género –nunca 
antes había habido tanta desigualdad entre hombres y muje-
res, con más de un 60 % de paro femenino–, 17.000 euros. 
Asistencia técnica y económica en la transformación ecoló-
gica del sector del cooperativismo, 17.000 euros...

Señor Climent, ¿cuándo van a dejar de estudiar y van a 
ponerse de una vez a trabajar? Porque es que el problema 
es de concepto, es de base. Los datos los tienen, y si no 
saben cómo hacerlo el mejor servicio que pueden hacer a 
los valencianos es marcharse. Porque con ustedes no ven 
expectativas de futuro laboral.

Señor Climent, la Comunidad Valenciana con ustedes ni 
crea empleo juvenil ni crea talento juvenil. Desde el año 
pasado, se ha reducido un 65 % la movilidad de trabajado-
res que vienen a la Comunidad Valenciana. Y la de los jóve-
nes valencianos, que se exilian de la Comunidad Valenciana 
para encontrar oportunidades fuera de aquí, no ha dejado 
de crecer .

Su propuesta estrella para luchar contra el empleo juvenil, 
Avalem Joves, no crea empleo, señor Climent . Fabrica becas, 
becas precarias que un año terminan en las colas del paro. 
Eso sí que es perpetuar la precariedad y maquillar artificial-
mente las cifras del paro.

¿Por qué no, señor conseller, ayudar a las empresas, que son 
quienes verdaderamente crean empleo? ¿Por qué no ayudar 
a las empresas a que puedan contratar a la gente joven y 
darles una oportunidad laboral en el mercado de trabajo, y 
no en los ayuntamientos?
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Y de los autónomos ni hablar, ¿no, señor conseller? La 
izquierda los castiga desde que se levantan hasta que se 
acuestan. Los castigan cuando encienden la luz de su nego-
cio pagando las tarifas más altas de la Unión Europea. Los 
castiga cuando cogen el coche con unas tasas y unas tarifas 
y unos peajes que prometieron suprimir. Los castigan con 
impuestos y cuotas que no dejan de subir. La última noticia, 
ese 20 % que van a subir las cuotas a los autónomos.

Señor conseller —y finalizo—, su modelo, el comunista y tras-
nochado, es el que anula la iniciativa de los jóvenes y los 
convierte en rehenes de las becas y de los bonos electorales . 
El modelo de libertad del PP es exactamente lo contrario, el 
de bajar impuestos, atraer inversiones, generar oportunida-
des para hacer jóvenes libres que puedan trabajar, empren-
der, innovar y tomar las riendas de su propio futuro.

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà el conseller a la qüestió plantejada.

Quan vosté vulga, conseller.

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sector 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, president .

Mire, senyor diputat, amb nosaltres millor, amb el Botànic 
millor . I ara li posaré també algunes dades . Mire, en l’anterior 
crisi, ací al nostre territori, concretament en 2013, on crec 
que vosté estava a l’IVAJ, és a dir, defensava els joves, 45 % 
d’atur. En aquestos moments, 32 % d’atur.

Què feien vostés pels joves en aquell moment? Doncs 
resulta que crec que els joves havien d’agafar algun avió per 
a anar-se’n a algun lloc i poder viure . I poder viure . Vull dir, 
i què van fer? Abraçar de bon gust l’austeritat, les retalla-
des. Eixes eren les perspectives que vostés concedien a la 
joventut.

Vol qui li explique què feia vosté o què feien vostés amb el 
Pla de garantia juvenil? La gestió més nefasta de la demo-
cràcia. La gestió més nefasta de la democràcia.

I vaig a dir-li una altra cosa. Vosté pregunta per Labora i fa 
un totum revolutum, com sol ser habitual, per a no parlar de 
Labora i, a més a més, parlar de competències que igual són 
d’ací, d’allà o de més enllà. Per tant, a mi m’agradaria que se 
centrara .

I parlem d’ocupació. Parlem d’ocupació, no parlem directa-
ment d’allò que fem per a generar formació per a l’ocupació. 
Diferencie-ho d’una vegada per totes. Què estem fent 
des de la Generalitat? Doncs mire, estem apostant des del 
primer moment per la reindustrialització del nostre terri-
tori, que vostés van desfer totalment. Van deslocalitzar tot 

el sector productiu que teníem en el nostre territori. I ara 
estem pagant-ho . Ara estem pagant-ho .

I nosaltres estem treballant per relocalitzar les nostres 
empreses. Perquè que una cosa tan diminuta ara ens haja 
pogut posar en el cap eixa essència i necessitat en la gestió, 
doncs em sembla que vostés tenien molt poca visió del que 
havia de se generar benestar i cohesió social en un territori. I 
això estem treballant-ho .

Estem treballant en innovació, innovació productiva i orga-
nitzativa. Sap quan estaven en quin lloc aquest territori 
estava en l’àmbit de la innovació en Europa? Estàvem en el 
128 lloc en el 2014. Sap en quin estem ara, i gràcies a les 
inversions públiques en innovació d’una manera decidida per 
part d’este govern? Estem en el 68. El que passa és que això 
no es publica . Això no apareix . Estem en el 68 i això s’ha de 
posar en valor .

Estem apostant en una situació com la que tenim ara també 
per l’economia circular . Reciclar és important . I, a més, a 
més, avançant-nos als problemes competitius que tenim en 
aquest territori, com és, per exemple, que tenim problemes 
amb les matèries primeres, amb els fletes. I nosaltres estem 
ahí, treballant en la innovació. I estem treballant contínua-
ment en el reciclatge .

Energies renovables, fonamental també per a diversifi-
car la nostra economia . Aposta a l’autoconsum, aposta a les 
CEL, energia distribuïda, proximitat, democràtica, participa-
tiva. Això és el que estem fent per a crear ocupació, per a que 
l’empresariat, que és qui contracta, contracte i genere ocupació 
digna, estable i de qualitat en este territori, cosa que vostés no 
han fet mai. I han tingut moltes oportunitats de fer-ho. Vostés 
l’únic que feien era desfer ocupació de manera contínua.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

I finalitzarem el punt i el Ple amb la pregunta que formula la 
il·lustre diputada Ana María Cerdán al conseller d’Economia 
Sostenible .

Quan vosté vulga, senyoria.

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señor presidente .

Señorías, buenos días .

Señor Climent, teniendo en cuenta el aumento de los costes 
energéticos en la industria y su influencia negativa en toda la 
actividad económica de nuestra Comunidad Valenciana, ¿qué 
medidas tiene previsto adoptar el Consell para contrarrestar 
esta subida?

Muchas gracias .


